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معاونت زنان و خانواده در دولت دوازدهم گفت: به رئیس 
قوه قضائیه وقت گفته بودند »لایحه حفظ کرامت و تامین 
امنیت زنان« برجام حوزه زنان اســت در حالیکه این لایحه 
جنبه و بعد سیاســی ندارد و مطالبــه و ضرورت جامعه ما 
است و بسیار متاسفم که جریان های رقیب برای اینکه اجازه 
ندهند کاری انجام شود مانع آن شدند، چراکه ظاهراً قرار بود 
در دوره آقای روحانی هیچ اتفاق خوبی نیفتد و هیچ ذهنیتی 
خوبی از این دولت در یاد مردم شکل نگیرد. از برجام بگیرید 

تا مسائل دیگر اجازه ندادند در آن دولت رخ دهد.
معصومــه ابتــکار در گفت وگو با خبرنــگار ایلنا، درباره 
اقداماتش در خصوص »لایحه حفظ کرامت و تامین امنیت 
زنان« هنگامی کــه در معاونت زنان دولت دوازدهم حضور 
داشــت و ضرورت اجرایی شدن این لایحه باتوجه به برخی 
از اتفاقــات رخ داده در کشــور، گفت: خشــونت، خصوصاً 
خشــونت علیه زنان مسئله ای است در همه جوامع موضوع 
حساسیت برانگیز است، که از روش ها و طرق مختلف با این 
مســئله مقابله می شود. ما هم در دوره دولت های یازدهم و 
دوازدهم سعی کردیم از طرق مختلف یک مواجهه درست 
با خشونت علیه زنان داشته باشیم تا این مسئله در جامعه 

به سامان و رفع شود.
معاونت زنان در دولت دوازدهم خاطرنشــان کرد: اولین 
مســئله ای که در دولت هــای یازدهم و دوازدهم بســیار 
درخصــوص امنیت زنان اهمیت داشــت، بحــث آموزش 
مهارت های زندگی  بود که این آموزش به دانش آموزان داده 
شد و طرح گفت وگوی ملی خانواده با همین هدف راه اندازی 
شــد که مهارت های ارتباطی همچون خوب گفتن، خوب 
شنیدن و خوب  ارتباط برقرار کردن را بتوانیم به نحوی در 
خانواده ها پیش ببریم که جایگزین هرگونه خشونت کلامی و 
رفتاری شود تا در داخل خانواده ها و جامعه افراد یاد بگیرند 
که صحبت کنند که این طرح با محوریت آموزش و پرورش 
در دولت دوازدهم بســیار خوب پیش رفت و ما تقریبا ۲ و 
نیــم میلیون نفر دانش آمــوز را در این طرح مورد آموزش 

قرار دادیم.
وی ادامــه داد: طــرح گفت وگــوی ملــی خانــواده با 
هدف گذاری آمــوزش مربی های مختصص در این زمینه با 
همکاری دانشــگاه جامع فرهنگیان و انجمن اولیا و مربیان 
انجام شــد. قصد ما از اجرایی کــردن چنین طرحی بحث 
آمــوزش و آگاهی بخشــی در خصوص حقــوق کودکان و 
مخصوصا دانش آموزان دختر بود که این مباحث در مدارس 
بسیار مورد توجه قرار گرفت که باید یادآوری کنم هم خانم 
مولاوردی به این مســئله توجه داشــت و هم ما روی این 
مســئله در دولت دوازدهم کار کردیم. علاوه بر این یکی از 
موفقیت ها و دستاوردهای آن دوره معاونت زنان در خصوص 
»لایحه حمایت از کودکان و نوجوانان« بود که با حمایت ما 
اولویتی از مجلس گرفتیم و خوشــبختانه در مجلس دهم 
علیرغم فراز و نشیب های فروان و اختلاف نظرهای بسیار به 

ثمر نشست.
معاون زنــان و خانواده در دولت دوازدهم یادآور شــد: 
»لایحــه حمایت از کودکان و نوجوان« ۱۰ ســال به دلیل 
اختلاف نظرها متوقف مانده بــود که با پیگیری های فراوان 
بالاخره تصویب شد و شــورای نگهبان هم آن را تائید کرد 
و امروز یک قانون بســیار خوب، پیشرفته و مترقی است و 
خواهشــم این است که روی این قانون رسانه ها کار و آن را 

بیشتر معرفی کنند؛ چراکه در حال حاضر این قانون را داریم 
که بخش زیادی از مســائل خشونت در ارتباط با کودکان و 
نوجوانان و دختران جــوان را این قانون در برمی گیرد. وی 
خاطرنشــان کرد: آموزش برای »لایحه حمایت از کودکان 
و نوجوانان« برای حقوق دانان همان زمان با همکای وزارت 

دادگستری آغاز شد.
ابتــکار گفت: »لایحه حمایت از کــودکان و نوجوانان« 
بسیار بحث مهمی است؛ خوشبختانه ما آئین نامه این قانون 
را در هفته های آخر دولت تصویــب کردیم و امروز قانونی 
است که کاملا قابلیت اجرا و عملیاتی شدن را دارد. امیدوارم 
رســانه ها به این قانون بیشتر بها دهند و برای اطلاع رسانی 
تلاش کنند؛  چراکه آگاهی مردم نســبت به قانون و آگاهی 
خود کودکان نســبت به حقوق شــان کلیــد جلوگیری از 
بسیاری اتفاقات و بحران ها اســت. یعنی اگر یک نوجوان، 
دختر و یا کودکی بداند چــه حقوقی قانون برایش مترتب 
اســت می تواند در برابر بسیاری از مسائل خودش شخصاً و 
یا با کمک خانواده اش و مشــاوره حقوقی در برابر آسیب ها 

ایستادگی و از اهرم های قانونی استفاده کند.
وی ادامه داد: » لایحه حفظ کرامت و تامین امنیت زنان« 
حدود ۱۰ سال در  دستگاه های مختلف در حال رفت و آمد 
بود. هنگامی که در معاونت زنان مستقر شدم لایحه به قوه 
قضائیه فرســتاده شده بود با این قوه نشست های تخصصی 
برگزار کردیم و خدا را شکر همراهی کردند. قضات، معاونان 
قوه و دادستان ها همراهی خوبی انجام دادند و نهایتاً ماجرا 
به اینجا رســید که خود رئیس قوه قضائیه آن را امضا کند، 
متاســفانه در این مسأله ما برخوردهای سیاسی را مشاهده 
کردیم؛ عــده ای رفتند مطالب نادرســتی را به رئیس قوه 
منتقل کردند که همین جبهه گیری سیاســی مانع از این 
شــد که این لایحه به سرانجام برسد، به رئیس قوه قضائیه 
گفتــه بودند که این لایحه برجام حوزه زنان اســت و نباید 

تصویب شود!
معاونــت زنان در دولت تدبیر و امید یادآور شــد: جالب 
است بدانید در جلسه ای که مقام معظم رهبری با دولتی ها 
داشتند، ایشان روی این موضوع تاکید کردند که ما به یک 
قانون در حوزه زنان نیاز داریم و باز هم در یک جلسه ای که 

در ارتباط با موضوعات آسیب های اجتماعی خدمت ایشان 
رسیدیم، مجدداً تاکید کردند که باید قانونی برای مقابله با 
خشونت علیه زنان را هرچه زودتر داشته باشیم، آنجا من به 
آقای صادق لاریجانی اشــاره کردم که لایحه دست ایشان 
اســت و ما در دولت کارهایمان را کرده ایم و هیچ تاخیر و 
عقب ماندگی نداریم ولی متاسفانه ایشان کار را انجام ندادند. 
آقای رئیسی که رئیس قوه قضائیه شدند سریع به درخواست 
ما برای بررسی لایحه پاسخ دادند اما به دلیل آنکه تغییرات 
عمده ای در لایحه ایجاد شده بود، دولت مجدداً آن را بررسی 
کرد و نهایتا به مجلس فرستاد که منتها به مجلس یازدهم 
رسیدیم که این مجلس متاســفانه ۵ ماه این لایحه را نگه 
داشت و بعد اعلام وصول کردند که تا به امروز معطل است.

وی افزود: هنگامی که درباره سرنوشــت »لایحه حفظ 
کرامــت و تأمین امنیت زنان« در مجلس پرســیدم به من 
گفتند در کمیســیون ها اســت. این در حالی است که این 
لایحــه اجماع قوه قضائیه و مجریه را دارد و آقای رئیســی 
در قامت رئیس دستگاه قضا آن را تائید کرده و اتفاقا امروز 
هم به دلیل اینکه خود آقای رئیسی رئیس جمهور هستند و 
مخصوصا این که مورد تاکید مقام معظم رهبری هم اســت 
باید به عنوان لایحه ای نگاه شــود که اجماعی پشتش قرار 

دارد.
ابتکار تاکید کرد: ضرورت تصویب »لایحه حفظ کرامت 
و تامین امنیت زنان« بســیار آشکار اســت، فکر نمی کنم 
کسی در ضرورت داشتن چنین قانونی شبهه داشته باشد. 
با توجه به جمیع شــرایط، ما نیاز به یک قانونی که از زنان 
حمایت کند، داریم. چرا که درصد عمده خشونت هایی که 
در خانواده ها اتفاق می افتد، مطابق گزارش های پزشــکی و 
اورژانس اجتماعی علیه زنان اســت و آنان در حال آســیب 

دیدن هستند.
وی ادامــه داد: عمده آســیب های اجتماعی ما در بحث 
اعتیاد و اختلالات رفتاری اســت که افراد دارند و بیشترین 

آسیب ها را در این میان زنان و دختران می بینند.
معــاون زنان در دولــت روحانی بیان کــرد: در جامعه 
خشونت ها و رفتارهایی که بعضاً جنبه های قومیتی داشته 
باشد، هنوز وجود دارد که نیاز است برای رفع این آسیب ها 

کار فرهنگی در این موضوع  انجام دهیم.
وی خاطرنشان کرد: قانون حتما می تواند نقش بازدارندگی 
در برابر بسیاری از خشونت ها داشته باشد، البته قانون جنبه 
آموزش دارد و همان طور که درباره قانون حمایت از کودکان 
و نوجوانان گفتم، این قانون جوانب فرهنگی و آموزشی دارد؛ 
برای »لایحــه حفظ کرامت زنان و تامین امنیت زنان« هم 
می تواند فرهنگ ســازی داشته باشد. امیدوارم دولت جدید 
طرح هایــی که ما در دولت قبل دربــاره مهارت های خوب 

زیستن آغاز کردیم را ادامه دهد.
ابتــکار عنوان کــرد: در دولت دوازدهم یــک دوره ۱۲ 
جلدی در خصوص مهارت های خوب زیستن تدوین کردیم 
و آموزش مجازی برگزارکردیــم؛ چراکه بحث مهارت های 
زندگی بسیار ضروری است و فقط دانش آموزان نیستند که 
باید آموزش ببینند بلکه آحاد افراد جامعه باید خوب زیستن 

را فرا بگیرند.
وی تاکید کرد: در یک جامعه مهارت خوب زیستن یک 
مولفه مهم است که مورد کم توجهی قرار گرفته، برای همین 
هم است که در جامعه شاهد مشکلات و اختلالات رفتاری 
هستیم. از همین رو است مواردی همچون حادثه اهواز رخ 
می دهد. تاکید می کنم سرپوش گذاشتن و یا کم توجهی به 
این مســائل هیچ کمکی نمی کند و به بحران های دیگری 
دامن می زند خود این احساس ناامنی از فضای خانواده که 
ممکن است فرد مورد تعرض و آزار قرار بگیرد می تواند یکی 
از عوامل بازدارنده در ازدواج باشد که این احساس می تواند 
دختران جوان را نســبت به ازدواج نگران کند که اگر وارد 

چنین عقد و قراری شوند، ممکن است آسیب ببینند.
معاون زنان و خانواده در دولت تدبیر و امید افزود: تقاضای 
من این است که این مسئله را به یک مطالبه عمومی تبدیل 
کنیم و فقط مطالبه خانم ها نباشد؛ چرا که این لایحه، لایحه 

تحکیم خانواده و انسجام اجتماعی است.
ابتکار در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا با فراکسیون 
زنان مجلس یازدهم جلســه ای برای به ســرانجام رساندن 
»لایحه کرامت و امنیت زنان« داشــته است یا خیر، گفت: 
یک جلسه به فراکسیون زنان رفتم و توضیح دادم، یک الی 
دو بار هم آن ها در جلســات ما شرکت کردند اما متاسفامه 
آن تعاملی که مجلس دهم با دولت دوازدهم داشت مجلس 
یازدهم نداشت و متاسفانه موضع گیری های سیاسی مانع از 

این شد که کاری انجام وشد.
وی تاکیــد کرد: »لایحه حفظ کرامــت و امنیت زنان« 
جنبه و بعد سیاسی ندارد و مطالبه و ضرورت جامعه ما است 
و بسیار متاسفم که جریانات رقیب برای اینکه اجازه ندهند 
کاری انجام شود مانع از آن شدند، چراکه ظاهراً قرار بود در 
دوره آقای روحانی هیچ اتفاق خوبی نیفتد و هیچ ذهنیتی 
خوبی از این دولت در یاد مردم شکل نگیرد. از برجام بگیرید 

تا مسائل دیگر اجازه ندادند در آن دولت رخ دهد.
معاون زنان در دولت دوازدهم تاکید کرد: دولت دوازدهم 
در مورد »لایحه حفظ کرامــت و امنیت زنان« کار بزرگی 
کرد و ایــن لایحه اکنون در مجلس قــرار دارد و این نهاد 
باید پاســخگو باشد و هیچ بهانه ای وجود ندارد؛ جز سلایق 
شخصی و مسائل جناحی. لایحه ای که رهبری به آن اشاره 
کردند، اجماع بیــن دو قوه را دارد و فقهــا درباره اش نظر 
داده اند دیگر چه بحثی برایش مانده است؟ امیدوارم هرچه 

زودتر گام های عملی درباره این موضوع برداشته شود.

معاون زنان و خانواده دولت روحانی تشریح کرد

چرا »لایحه حفظ کرامت و امنیت زنان« به سرانجام نرسید؟
مجلس در مورد »لایحه حفظ کرامت و امنیت زنان« پاسخگو باشد

رئیس جمهور با ابراز تأثر از حادثه تلخ روز گذشته در حرم 
مطهر رضوی در مشهد، گفت: عزیزانی که شهید و مجروح 
شدند از طلبه های جهادی، اثرگذار، مخلص و شناخته شده 

مشهد و حاشیه این شهر بودند.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی که در جلسه 
روز چهارشــنبه هیات دولت سخن می گفت، این طلبه ها را 
خادمان واقعی مردم به ویژه قشر محروم مشهد توصیف کرد 
و گفت: کسانی که دشمنی کردند از جریان تکفیری بودند 
و نباید اجازه داد اســتعمارگران و منافقان با سوء استفاده از 
موضوعات قومی و مذهبی بین مسلمانان و مردم کشورمان با 
همسایگان اختلاف بیندازند؛ زیرا اختلاف افکنی از روش های 

قدیمی اســتعمارگران است. رئیســی در ادامه با اشاره به 
مشکلات ناشی از ســرمازدگی محصولات برای کشاورزان 
تاکید کــرد: زمینه کمک به کشــاورزان با اســتمهال در 
بازپرداخت تسهیلات، اولویت در اعطای تسهیلات و پرداخت 

خسارت فراهم شود تا کشاورزان عزیز به سختی نیفتند.
رئیس جمهور همچنین وزارت جهاد کشاورزی و معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهوری را مکلف کرد با استفاده 
از ظرفیت های دانش بنیان و با پیش بینی و پیشــگیری، از 

سرمازدگی محصولات کشاورزی جلوگیری کنند.
وی توزیع عادلانه اعتبارات در اســتان های کشور را نیز 
مهم برشــمرد و گفت: در پرداخت اعتبارات باید عدالت در 

نظر گرفته شود نه مســاوات؛ و پرداخت اعتبارات بر اساس 
آمایش سرزمینی و عدالت محلی صورت گیرد.

رئیس جمهور همچنین تهیه پیوست فرهنگی و عدالت را 
در تصمیم گیری ها مهم دانست و گفت: رهبر معظم انقلاب 
بارها بر ضرورت تهیه پیوســت های فرهنگی و عدالت محور 
تاکیــد کرده اند و همه تصمیمات و اقدامات مهم دولت باید 

پیوست فرهنگی و عدالت داشته باشد.
رئیسی در ادامه با تاکید بر ضرورت توجه به سلامت اداری 
در دستگاه های اجرایی، »خود کنترلی« را کارآمدترین نظام 
نظارتی دانســت و گفت: این روش نظارتی، با تربیت دینی 
در خانواده و نظام آموزشی، و با بندگی خدا شکل می گیرد 

و در کنار نظارت های برنامه ای و میدانی، در تحقق سلامت 
اداری نقش مهمــی دارد. رئیس جمهور افزایش معنویت و 
رشــد اخلاق میان کارکنان دستگاه ها و سازمان ها را ضامن 
بخش عمده ای از ســلامت اداری دانست که باعث کاهش 

رانت خواری و رشوه خواری می شود.
رئیســی ماه مبــارک رمضــان را ماه »خودســازی« و 
»دگرخواهی« در سایه خدامحوری توصیف کرد و توجه به 
دیگران و تلاش برای حل مشکلات مردم را از آموزه های این 
ماه نورانی دانست و تاکید کرد: نباید در ادارات و سازمان ها، 
کار روزانه و خدمت به مردم به دلیل انجام کارهای مستحبی، 

لطمه ببیند.

محمد اســلامی معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان 
انرژی اتمی پیش از ظهر دیروز )چهارشــنبه( در نشســتی 
خبری به تشریح برنامه های شانزدهمین سالروز ملی فناوری 
هســته ای که قرار است روز شنبه ۲۰ فروردین ماه با حضور 
رئیس جمهور برگزار شود، پرداخت و به سؤالات خبرنگاران 

پاسخ داد.
اسلامی گفت: همواره ســنت این بوده روز ملی فناوری 
هسته ای، یکسری دستاوردها و نتایج ارائه شود،. امسال را با 
دو نگاه برگزار می کنیم اول در راســتای جهاد تبیین، تاریخ 
هسته ای کشور را علیرغم سیاه نمایی ها مبنی بر اینکه ایران 
در فناوری هســته ای فقط به دنبال تسلیحات نظامی است، 
بیان خواهیــم کرد ، حقیقت فناوری هســته ای و حقیقت 
تاریخی را که بر کشور گذشته به زبان ها و شیوه های گوناگون 
بیان خواهیم کرد. تکلیــف داریم برای افکار عمومی خود و 
افکار عمومــی دنیا این موضوع را تبیین کرده و اعلام کنیم 
که فناوری هســته ای ایران فناوری مورد نیاز کشور است و 
اهداف آن صلح جویانه اســت و هیچ هدفــی را غیر از این 

دنبال نمی کند.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: در این راســتا مواردی که 
رونمایی می شود ســند جامع راهبردی توسعه انرژی اتمی 
اســت که تا افق ۱۴۲۰ نشان می دهد سازمان سیاست ها و 
راهبردهایش چیست. بخش دوم مسیری است که در گذشته 
نیز طی شده است. تاکنون ده ها فناوری بزرگ و کوچک در 
دستاوردهای سالیانه بوده است، ۲۵ دستاورد بوده است که 

جاری ۲۳ مورد را ارایه کردیم.
وی با بیان اینکه  ۹ دســتاورد جدیــد در ۲۰ فروردین 
رونمایی خواهد شد گفت: که این ۹ دستاورد، سه دستاورد 
در حــوزه رادیــودار و در بخش تشــخیصی و درمانی مورد 
اســتفاده قرار می گیرد که وارد تست های بالینی شده است، 
۲ دستاورد در حوزه پلاسما است که برای اولین بار کشور از 
فناوری پلاسمای سرد استفاده می کند که پلاسماتراپی برای 
درمان سرطان شیوه ای بدون آسیب و موثر است که در یک 
دوره زمانی با تجویز پزشکان استفاده می شود این فناوری در 
خدمت مردم قرار می گیرد فاز آزمایشگاهی را طی کردیم و از 

این به بعد وارد آزمایشهای بالینی می شود. 
وی اضافــه کرد: در بحث پلاســما بحث ســم زدایی با 
تکنولوژی پلاسماســت که برای محصولاتی مثل پسته که 
آفت هایی که رایج اســت و باعث شده در بازارهای جهانی به 

محصولات ایرانی آسیب وارد کند، رونمایی می شود. 
اســلامی گفت: چهار دستاورد دیگر در حوزه صنعتی در 
بخش مربوط به لیزر اســت که برای قطعات  تک و پیچیده 

اســت که به کمک لیزر انجام می شود و سه دستاورد دیگر 
در حوزه سیستم های کنترلی و عکســبرداری که در حوزه 
صنعتی و در حوزه انرژی اتمی مورد بهره برداری قرار خواهد 
گرفت که ۲۰ فروردین توسط رئیس جمهور رونمایی خواهد 
شد.امیدواریم اجرای برنامه جدید که دو برنامه محوری ما در 
حوزه برق هســته ای و در توسعه کاربرد پرتوها که اسناد آن 
رونمایی خواهد شد ظرفیت بزرگی را در کشور برای صنایع 
و تولید کنندگان به وجود بیاورد. کشورهای اروپایی در این 
حوزه به سمت ساخت نیروگاه هسته ای می روند اما برای ما 
مزاحمت ایجاد می کنند که ایــن برخلاف قوانین و موازین 

است. 
وی تاکید کرد: در حوزه برق هســته ای ۱۰ هزار مگاوات 
برق جدید را هدفگذاری کردیم که یک رنسانس هسته ای به 
معنای واقعی کلمه خواهد بود. در قانون بودجه ۱۴۰۱ برای 
این برق پیــش بینی های لازم صورت گرفته و این برق را با 

فاینانس داخلی و خارجی پیش بینی کرده ایم.
رئیس ســازمان انرژی اتمی همچنین بیان کرد: نیروگاه 
تمام بومی ۳۶۰ مگاوات در دارخوین در سال ۱۴۰۱ را دنبال 
خواهیم کــرد که همه صنایع دانش بنیان به خدمت گرفته 
شــوند و اولین نیروگاه را با سازندگان داخلی و شرکت های 
دانش بنیان به اجرا درآوریم تا کشــور در زمره ســازندگان 
نیروگاه هــای برق اتمی قــرار بگیرد. حــدود ۳۰ درصد از 
محصولات کشــاورزی ایران خیلی زود فاســد می شــود و 
ضایعات زیادی در این حــوزه داریم. در حال حاضر نیز ۱۲ 
منطقه پرتودهی را طراحی کرده ایم تا این مراکز با تجهیزات 

تمام ایرانی در دستور کار است.
وی همچنیــن به روابط بین الملــل و تعاملات با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی اشاره کرد و گفت: در چند ماه گذشته 
با تدابیر خاص در شرایط کاملا نرمال و با روابط منطقی و بر 
اساس موازین و مقررات تبادلات صورت گرفت که امیدواریم 
هر روز قابلیت تقویت داشته باشد. سازمان انرژس اتمی اولین 
سازمانی اســت که بر مبنای سند تحول دولت، سند جامع 
راهبردی توســعه انرژی اتمی را تبیین کرده و امیدواریم بر 

اساس آن به خوبی پیش برویم.
 معاون رئیس جمهور همچنین در پاسخ به سؤالی درباره 
مذاکرات و توقف ایجاد شــده در مذاکرات وین اظهار داشت: 
مذاکرات توسط تیم مذاکره کننده ایرانی انجام شده و مراحل 

خودش را طی می کند و موضوع حائز اهمیت، اراده جمهوری 
اسلامی ایران اســت که همواره پیشگام اعتمادسازی و رفع 
ابهامات بوده، ملت ایران هیچ زمان حرف غیرقانونی و زور را 

نپذیرفته و نمی پذیرد.
اسلامی اظهار داشت: برای اثبات حسن نیت، ایران عینا 
براســاس برجام عمل کرد، اما هیچکدام از اطراف موضوع به 
تعهداتشان عمل نکردند، در دور جدید مذاکرات طرف غربی 
باید تعهداتشان را به صورت متناظر از جنس راستی آزمایی 
انجام دهد و هم پشتوانه ای اســت که وارد گام بعدی شود. 
امیدواریم طرف مقابل که از توافق خارج شــده به تعهداتی 

که داده بود برگردد.
به گــزارش ایرنا، وی اظهار داشــت: آنچــه در فناوری 
هســته ای ایران مورد بهره برداری قرار می گیرد تماما ایرانی 
است. ممکن است یکسری اقلام را خریداری کنید ولی مهم 
ضرورت تشخیص فناوری است که با تحقیقات به دست آمده 
است. غنی سازی که وقت و هزینه زیادی گرفته است امروز 
چرخه ســوخت در ایران از نقطه صفر معدن تا مجتمع ها و 
صفحاتی که تولید می شود کاملا ایرانی است و این چرخه و 
صنعت و ظرفیت چیزی نیســت که در اختیار همه کشورها 
باشد و در انحصار تعداد معدودی از کشورهاست و ایران این 

انحصار را شکسته است.
 رئیس سازمان انرژی اتمی اظهار داشت: به سمت ساخت 
نیروگاه های هســته ای کاملا ایرانی گام برداشتیم و مطمئن 
هستیم با هماهنگی  و بررسی ها در مراکز علمی و پژوهشی 
انجــام دادیم این گام جدید در حوزه برق هســته ای کمک 
می کند کشــور تــراز بهتری در حوزه نیروگاهی به دســت 
بیاورد. با همت همکاران و یاری خدا این افق ترســیم شده 
برای توسعه راهبردی را با این هدف دنبال می کنیم که هم 
به نیازهای کشــور پاســخ دهیم و هم این که به عنوان یک 

ظرفیت پیشرو در صنعت هسته ای در دنیا مطرح باشیم.
وی همچنیــن در مــورد مرکز یون درمانــی گفت: این 
مرکز به دلایل مختلف بخش ســاختمانی اش تاخیر داشته 
و امیدواریــم بتوانیم به زودی این مشــکل را برطرف کنیم. 
قرار است از هفته های آینده نصب تجهیزات آغاز می شود. ما 
ششمین مجتمع یون درمانی را خواهیم داشت در دنیا که در 

حوزه سلامت کاربرد زیادی خواهد داشت.
هیأتی از آژانس برای مرور پاسخ ها به ایران می آیند

اسلامی در پاسخ به سوال ایرنا در مورد همکاری های ایران 
و اژانس که گفته می شود ایران یکسری اسنادی را درخصوص 
برخی امکان به آژانس ارائه کرده اســت و رسانه های غربی 
تلاش کردند در خصوص این اطلاعات همکاری تشــکیک 
ایجاد کنند، اظهار داشــت: رژیم صهیونیستی در حال تولید 
اسناد جعلی و عملیات خرابکاری و عملیات تروریستی است، 
جریانی وجود دارد که نه محکوم می شــود و نه سرکوب و از 

آن استقبال هم می شود.
 رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: نبردی میان جریان حق 
و باطل است که تمام نمی شود و پا برجا است. ما در این راستا 

اهدافی داریم و اسیر غوغاسالاری ها نمی شویم.
وی ادامه داد: آن ها بازدیدهایی داشتند و آن ها در مدارک 
ادعایی خود در یکی از سایت ها به اورانیومی اشاره کردند که 
اصلا در ایران وجود نداشت. این  اقدامات عملیات های ایذایی 
رژیم صهیونیستی علیه ایران است و امیدواریم با توافقی که 
صورت گرفته است،  موضوعات در مورد چهار مکان تا پایان 
ســال برطرف شــود. یکی از مکان هایی را که مطرح کردند 
تاکنون رفع ابهام شــده است و سه مکان دیگر باید تا پایان 

خرداد بسته شود.
اســلامی گفت: آن ها میدانند که این موضوعات ادعایی 
بیش نیســت و همه میدانند رژیم صهیونیســتی به دنبال 
چه چیزی اســت. ما اسنادی را ۲۹ اسفند ۱۴۰۰ فرستادیم 
و آن ها را بررســی کردند و احتمالا نمایندگان آژانس برای 
مرور مطالب و مرور پاســخ ها و جمع بندی به ایران بیایند و 
امیدواریم بدون نفوذ پذیری کار خود را به صورت کارشناسی 

و منطقی انجام دهند و گزارش را ارسال کنند.
وی در پاســخ به اینکه آیا ایران مقــداری از اورانیوم ۶۰ 
درصــدش را  در چارچوب مذاکرات وین نگه می دارد، گفت: 
بلــه. امروز مقدار مورد نظر اورانیــوم ۶۰ درصدی به عنوان 

تارگت تبدیل شده که حدودا دو و نیم کیلوست.
رئیس سازمان انرژی اتمی تاکید کرد: مواد ما همان است 

که در رسانه ها نیز اعلام شده است.
اسلامی همچنین در مورد پروژه پیشران هسته ای افزود: 
این پروژه در حال انجام اســت و امیدواریم طبق زمان بندی 

بتوانیم آن را پیش ببریم.
وی همچنیــن درباره زمان تولید برق هســته ای گفت: 
نیروگاه بوشهر در حال حاضر هزار مگاوات برق تولید می کند، 
هم اکنون نزدیک ۵۲ میلیارد کیلووات برق به شــبکه برق 
کشــور و مصرف نیروگاه تزریق شده است و گام دوم احداث 
دو واحد هزار مگاواتی مجزاســت که در دست ساخت است 

و امیدواریم  با تمهیدات مالی این دو پروژه سرعت بگیرد.

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت:

نباید اجازه داد استعمارگران و منافقان بین مسلمانان اختلاف ایجاد کنند

رئیس سازمان انرژی اتمی:

۹ دستاورد هسته ای توسط رئیس جمهور رونمایی می شود

بیانیه ۱۹۶ نفر از نمایندگان
در محکومیت حمله به ۳ طلبه 

عضو هیات رئیسه مجلس بیانیه ۱۹۶ نفر از نمایندگان در محکومیت حمله به 
۳ طلبه در حرم امام رضا )ع( را قرائت کرد. به گزارش ایلنا، سید محسن دهنوی 
در نشست علنی دیروز مجلس شــورای اسلامی بیانیه ۱۹۶ نفر از نمایندگان در 
محکومیت اتفاق روز گذشــته در حرم رضوی را به شــرح ذیل قرائت کرد: دست 
پلید و آلوده شــیطانی برون آمد و با تیغ شقاوت، ســمبل خدمت و دیانت را در 
حرم امام رئوف حضرت علی ابن موســی الرضا )ع( مــورد هجوم قرار داد و خون 
پاک یکی از شاگردان شایسته مکتب جعفری و مروجان فرهنگ و تعالیم رضوی 
را در حضور امام آزادگان و در خانه آن پیشوای مهربان بر زمین ریخت تا یک بار 
دیگر خط سرخ شهادت موجبات بیشتر آگاهی و بصیرت را فراهم آورد و بر جرائم 
گرگ صفتان تکفیری و عوامل مزدور مستکبران بین المللی بیافزاید. شهید والامقام 
حجت الاســلام اصلانی )رضوان الله تعالی علیه( مورد هدف قرار گرفت تا با خون 
خود حرم رضوی را رنگین و عاشــورایی کند. ما از دستگاه های امنیتی و قضایی 
می خواهیم تا ریشــه ها و عوامل پشــت صحنه این حادثه غم انگیز را برای مردم 
تبیین کند و نســبت به همه کسانی که در این جنایت نقش داشته اند، مجازات 

اسلامی را اعمال کنند.

ورود کمیسیون امنیت ملی به حادثه حرم رضوی
یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی از 
ورود این کمیسیون به حادثه حرم امام رضا )ع( خبر داد. فداحسین مالکی در گفت 
و گو با ایسنا با اشاره به حادثه اخیر در حرم مطهر امام رضا )ع( گفت: کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی هفته آینده در جلســه ای با حضور مسئولانی از 
وزارت کشور و دستگاه های امنیتی ابعاد حادثه حرم امام رضا )ع( را بررسی می کند. 
وی افزود: همچنین روز شنبه هفته آینده جلسه ای با وزیر خارجه درباره مذاکرات 

برجام تشکیل می شود.

جبهه اصلاحات ایران:
مسئولان خاطی بازی ایران - لبنان معرفی شوند

جبهه اصلاحات ایران خواســتار معرفی مســئولان خاطــی در جریان وقایع 
تاســف بار بازی ایران-لبنان در مشــهد، عذرخواهی  آن ها از مردم و تضمین ورود 
زنان به ورزشگاه در بازی های آینده است. به گزارش ایلنا، در بیانیه جبهه اصلاحات 
آمده اســت: ورزش ملی، از جمله فوتبال، قوام بخش ملیت و همبستگی ملی در 
عین پذیرش تکثر ایرانیان اســت. زنان نیمی از شــهروندان ایران اند و حضورشان 
در ورزشگاه ها از حقوق شهروندی و لازمه عدالت جنسیتی و افزاینده همبستگی 
ملی ایرانیان اســت. تجربه مثبت حضور تماشــاچیان زن در ورزشگاه آزادی در 
بازی فوتبال ایران-کامبوج در مهر ۱۳۹۸ نیز شاهدی بر بی اساس بودن بهانه های 
منع حضور زنان در ورزشــگاه بود. آزاد شدن ورود زنان به ورزشگاه ها و رفع انواع 
تبعیض جنسیتی در ورزش )که با رعایت موازین عرفی و مدیریت کارآمد و اصولی 
میسر است( مطالبه حقی است که مانع سازی در برابر تحقق سریع تر آن صرفا بر 
نارضایتی عمومی می افزاید، نقطه ای سیاه در کارنامه مسئولان می شود و به ورزش 
ملــی لطمه می زند. نوع مواجهه با حضور تماشــاگران زن در بازی فوتبال ایران-
لبنان در ورزشگاه امام رضای مشهد از دو جهت بسیار تاسف بار بود: اولا بر خلاف 
اقتضائات عدالت جنســیتی و تعهدات ایران به فیفا، در فروش بلیط، سهم عادلانه  
به زنان تعلق نگرفت. ثانیا برای پراکندن و سرکوب زنانی که برای ورود به ورزشگاه 
بلیط گرفته بودند، از گاز فلفل و خشونت آشکار استفاده شد.   همچنین تاسف بار 
است که این تبعیض آشکار و خشونت عریان با تفسیری مردسالارانه از مقدسات 
توجیه شد و عاملان آن ظاهرا نه دغدغه احتمال تعلیق فدراسیون فوتبال ایران و 
جریمه احتمالی و لطمه به فوتبال ملی را داشتند و نه توجهی به خواست اکثریت 

و مطالبه ده ها میلیون هوادار فوتبال ملی در ایران.
از منظری کلان تر نیز این که اســتان خراســان در پاره ای از زمینه های مرتبط 
با آزادی های فرهنگی و اجتماعی تابع قوانین و رویه های فراگیر ملی نیســت و با 
فشار امام جمعه و انحصارگرایی مردســالار و متصلب و غیرپاسخگو گویی نوعی 
خودمختاری دارد نیز نگران کننده و خلاف قانون اساســی است. متاسفانه پس از 
این اتفاق ناگوار، هیچ یک از مسئولان مسئولیتی در این زمینه نپذیرفتند و حتی 
مسئولانی در هر سه قوه کوشیدند بدون پذیرش نقش خود در این واقعه یا برخورد 
شفاف با خاطیان، فاصله انتقادی از آن بگیرند. اظهارات وزیر کشور و معاون زنان 
رئیس جمهور و مســئولان اســتانی در این زمینه نیز سرشار از تناقض و گریز از 
پذیرش مسئولیت بوده است. پذیرش مسئولیت و معرفی شفافِ عاملان و مسئولان 
اصلی اولین گامی اســت که برای پیشــگیری از تکرار این نوع ستم باید برداشت. 
جبهه اصلاحات ایران، هم چنان که در برنامه ها و اهداف مورد حمایت خود تصریح 
و منتشر کرده اســت ، حامی رفع انواع تبعیض های جنسیتی در ورزش، از جمله 
در امکان تماشــای  فوتبال ملی و باشگاهی در ورزشگاه ها، است. جبهه اصلاحات 
ایران همچنین خواســتار معرفی مسئولان خاطی در جریان وقایع تاسف بار بازی 
ایران-لبنان در مشــهد، عذرخواهی  آن ها از مردم و تضمین ورود زنان به ورزشگاه 

در بازی های آینده است.

معاون اول قوه قضائیه:
انتظار مردم از قوه قضائیه 

مبارزه جدی با مفسدان اقتصادی است
معاون اول قوه قضائیه گفت: کلیه پرونده های معوق مجتمع ویژه رســیدگی به 
جرایم اقتصادی باید تا پایان ســال تعیین تکلیف شوند. به گزارش ایسنا به نقل از 
قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق روز چهارشنبه در نشست با 
قضات دادگاه مجتمع ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی حضور خود را نه تشریفاتی 
بلکه جزو وظایف ذاتی معاونت اول قوه قضائیه خواند و گفت: سال ۹۷ دو اتفاق افتاد 
که در هر دو اتفاق معاونت اول منشــا اثر است؛ یکی تشکیل دادگاه های مشهور به 
استجازه براساس اجازه ای که از رهبر معظم انقلاب گرفته شد، تا این نوع پرونده ها 
به صورت ویژه رســیدگی شود و دیگری تشکیل تخصصی دادگاه ویژه پرونده های 
اقتصادی است. وی با نگاهی به فلسفه تشکیل دادگاه های استجازه، افزود: با توجه به 
شرایط جنگ اقتصادی در سال ۱۳۹۷ریاست وقت قوه قضائیه از محضر مقام معظم 
رهبری در خصوص رسیدگی به پرونده های اخلالگران اقتصادی، کسب اجازه کرد. 
معاون اول قوه قضائیه ادامه داد: این استجازه برای دو سال ۹۷تا ۹۹ بود و با پایان 
آن رئیس وقت قوه قضائیه با توجه به اینکه برخی موارد نیاز به اصلاح قانون داشت، 
مجددا درخواســت کرد یک ســال دیگر براساس آن عمل شود که در سال ۱۳۹۹ 
مجددا تمدید صورت گرفت، اما در تمدید استجازه در بسیاری موارد، قانون مبنا قرار 
گرفت و قرار شــد قانون اصلاح گردد و در سال ۱۴۰۰اصلاح قانون مجازات اخلال 
در نظام اقتصادی در کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس تصویب شد و امیدواریم 
در صحن علنی به زودی تصویب شــود. وی افزود: اصل فعالیت شعب ویژه بسیار 
امر مهمی است و این شعب باید با قدرت و با تمام ظرفیت به کار خود ادامه دهد. 
معاون اول قوه قضائیه دومین اتفاق در همان ســال ۹۷ را موضوع تشکیل مجتمع 
ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی عنوان کرد و گفت: طبق دستورالعمل نوشته شده 
با تشکیل مجتمع ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی، برخی از دادسراها منحل و در 
این مجتمع جمع شد و همچنان در حال ادامه دادن به فعالیت است. وی با اشاره 
به بازنگری دستورالعمل در شهریور ۹۹ ادامه داد: در این دستورالعمل و آیین نامه 
مربوط به استجازه، معاون اول تکالیفی دارد. همچنین، طبق بند ۱۷ تفویض اختیار 
به معاونت اول، وظیفه نظارت عالیه به پرونده های اقتصادی برعهده معاون اول است. 
معاون اول قوه قضائیه با بیان اینکه مردم در خصوص رسیدگی به این پرونده ها از ما 
انتظار دارند، اظهار داشت: در رسیدگی هایمان باید انتظار جامعه یعنی مقابله جدی 
با فساد و مفسدان اقتصادی را برآورده کنیم و معاون اول قوه قضائیه حق و اختیار 
نظارتی خود را به شکل کامل اعمال کند. زیرا نظارت تکلیف قانونی و مطالبه رئیس 
قوه قضائیه است. شفافیت و رعایت حقوق متهم طبق قانون الزامی است معاون اول 
قوه قضائیه با ذکر چند نکته گفت: ضمن اعتقاد به مبارزه جدی با مفسدان، رعایت 
حقوق متهم در این پرونده ها مطالبه قانون و الزامی است. مصدق با تاکید بر روشن 
و شفاف بودن روند رسیدگی در پرونده های ویژه جرایم اقتصادی، اظهار کرد: فرآیند 
رسیدگی و اجرا در مجتمع قضایی جرایم اقتصادی باید در منظر جامعه علمی قرار 
بگیرد و نسبت به اتهام مطروحه استدلال کافی باید وجود داشته باشد. معاون اول 
قوه قضائیه نکته مهم را مدیریت مجتمع ویژه جرایم اقتصادی با محوریت همدلی 
بین کارکنان دادگاه و دادســرا و همراه با نقد مشــفقانه دانست و گفت: باید توجه 
کنیم در رسیدگی به این پرونده ها استقلال مقام قضایی حفظ شود و این امر نافی 
مشورت در رسیدگی نیست. وی سرعت در رسیدگی و همکاری مستمر بین دادسرا 
و دادگاه را ضروری دانســت و گفت: گاهی تحقیق پرونده ای در دادسرا انجام شده 
و دادگاه بعد از چند ماه نقصی گرفته و پرونده به دادسرا برگشته و دوباره چند ماه 
زمان می برد پرونده از دادســرا به دادگاه برگردد. وی تاکید کرد: پرونده اگر نقصی 
دارد، خود دادگاه تا حد امکان برطرف کند اگر نیاز است به دادسرا برگردد، قاضی 
دادگاه و قاضی دادسرا باید باهم مشورت کنند تا نقص سریعتر رفع شود. وظیفه ما 

حل کردن این موضوع است نه مختومه شدن پرونده.

اخبار کوتاه


